

10 Ogos 2017

KENYATAAN MEDIA

oleh Dato' Ir. Jaseni Maidinsa,
Ketua Pegawai Eksekutif,
PBA Holdings Bhd (PBAHB) dan
Perbadanan Bekalan Air Pulau Pinang Sdn Bhd (PBAPP).

SEMAKAN WCS ADALAH URUSAN RASMI ANTARA SPAN DAN PBAPP, DAN BUKANNYA KERAJAAN NEGERI PULAU PINANG

- **PBAPP (dan bukannya Kerajaan Negeri Pulau Pinang) yang memohon semakan WCS. PBAPP masih menunggu maklum balas daripada SPAN.**
- **Semua surat-menyurat rasmi PBAPP berhubung perkara ini dikeluarkan dan ditandatangani oleh Ketua Pegawai Eksekutif PBAPP.**

PULAU PINANG, Khamis, 10/8/2017: Sebagai operator air berlesen bagi Pulau Pinang, Perbadanan Bekalan Air Pulau Pinang Sdn Bhd (PBAPP) memohon secara rasmi kepada Suruhanjaya Perkhidmatan Air Negara (SPAN) untuk semakan surcaj penjimatan air (WCS) pada 28/4/2017.

Permohonan semakan WCS telah dikemukakan oleh PBAPP, dan bukan Kerajaan Negeri Pulau Pinang atau Ketua Menteri Pulau Pinang.

Semua dokumen penyerahan telah ditandatangani dan dihantar oleh Ketua Pegawai Eksekutif (CEO) PBAPP. Tiada dokumen yang ditandatangani oleh pegawai Kerajaan Negeri, termasuk Ketua Menteri.

Surat-menyurat PBAPP dengan SPAN berkenaan kajian WCS telah dialamatkan kepada Ketua Pegawai Eksekutif SPAN, Dato 'Mohd. Ridhuan bin Ismail. Dato 'Mohd. Ridhuan telah menjawab secara rasmi kepada PBAPP mengenai kajian WCS. PBAPP tidak menghantar sebarang surat kepada Pengerusi SPAN, YB Liang Teck Meng, dan kami tidak berhubung dengan YB Liang mengenai perkara ini.

Dalam surat terkini, PBAPP menghantar surat rasmi bertarikh 23/6/2017 kepada SPAN, meminta SPAN untuk membantu urusan kelulusan

semakan WCS. Dalam surat itu, PBAPP menjelaskan kenapa ia memohon semakan WCS. Susulan itu, pada 7/8/2017 PBAPP sekali lagi menulis kepada Ketua Pegawai Eksekutif SPAN untuk memohon jawapan rasmi mengenai semakan WCS.

PBAPP sedang menunggu jawapan rasmi daripada SPAN mengenai kajian WCS.

Oleh itu, perlu dinyatakan bahawa semakan WCS adalah urusan rasmi antara SPAN dan PBAPP. Ini bukan urusan yang melibatkan Kerajaan Negeri Pulau Pinang atau Ketua Menteri Pulau Pinang.

Walaupun YAB Tuan Lim Guan Eng adalah Pengerusi PBAPP dan PBA Holdings Bhd (PBAHB), beliau adalah Pengerusi Bukan Eksekutif. Sebagai Pengerusi Bukan Eksekutif, beliau tidak memainkan peranan eksekutif dalam permohonan itu.

Seksyen 41(1) Akta SPAN (Suruhanjaya Perkhidmatan Air Negara) 2006

Harap maklum bahawa PBAPP adalah anak syarikat milik penuh PBA Holdings Bhd (PBAHB), sebuah syarikat yang disenaraikan di Papan Utama Bursa Malaysia. PBAPP adalah sebuah syarikat swasta dan PBAHB adalah entiti senaraian awam. Kita bukan sebuah jabatan kerajaan, agensi kerajaan atau badan berkanun.

PBAPP telah mengemukakan dokumen sulit dan persendirian (*P&C*), memperincikan pelan perniagaan 3 tahun, anggaran hasil dan unjuran CAPEX, kepada SPAN. Sila ambil perhatian bahawa ini adalah dokumen *P&C* dari syarikat sektor swasta.

Seksyen 41 (1) Akta SPAN 2006 melindungi kerahsiaan dokumen-dokumen perniagaan yang dikemukakan oleh semua operator air negeri di Malaysia (dan bukan hanya PBAPP).

Seksyen 41 (1) Akta SPAN 2006 menyatakan bahawa:

“Kecuali bagi mana-mana maksud Akta ini atau bagi maksud apa-apa prosiding sivil atau jenayah di bawah mana-mana undang-undang bertulis atau jika selainnya dibenarkan oleh Suruhanjaya -

- a) tiada anggota Suruhanjaya atau mana-mana jawatankuasanya atau mana-mana pekerja atau ejen Suruhanjaya atau mana-mana orang

yang menghadiri mana-mana mesyuarat Suruhanjaya atau mana-mana jawatankuasanya, sama ada dalam atau selepas tempoh jawatan atau pekerjaannya, boleh menzahirkan apa-apa maklumat yang didapatinya semasa melaksanakan tugasnya; dan

- b) tiada seorang lain pun yang melalui apa-apa cara mempunyai akses kepada apa-apa maklumat atau dokumen yang berhubungan dengan hal ehwal Suruhanjaya boleh menzahirkan maklumat atau dokumen itu.

Sehubungan itu, SPAN tidak pernah mendedahkan atau membincangkan butir-butir mana-mana semakan semula tarif untuk mana-mana negeri di Malaysia dalam domain awam, *sebelum* semakan telah diluluskan oleh Kerajaan Persekutuan.

Seksyen 41 (1) telah dimasukkan di dalam Akta SPAN untuk mengelakkan maklumat awam yang tidak tepat dan mengelirukan mengenai semakan tarif air di Malaysia, dan dalam hal ini, kajian WCS.

Mana-mana orang yang melanggar subseksyen (1) melakukan suatu kesalahan dan boleh, apabila disabitkan, didenda tidak melebihi RM100,000 atau dipenjarakan selama suatu tempoh tidak melebihi tiga tahun atau kedua-duanya.

SPAN harus memainkan peranannya secara profesional

SPAN perlu menjalankan urusannya secara profesional, mengikut peruntukan Akta SPAN 2006 dan Akta Industri Perkhidmatan Air (WSIA) 2006. Terdapat prosedur dan peraturan yang ditetapkan bagi permohonan semakan tarif air (atau WCS).

SPAN tidak dibenarkan untuk menghebahkan dokumen *P&C* yang diserahkan oleh mana-mana operator air untuk permohonan.

SPAN boleh berunding dengan NGO mengenai permohonan semakan tarif air dalam mesyuarat tertutup, tetapi tidak boleh mendedahkan butiran *P&C* berkenaan permohonan di domain awam, di Internet atau melalui kenyataan akhbar.

SPAN hanya boleh mengumumkan butiran yang diluluskan mengenai semakan tarif air (atau WCS) selepas semakan telah diluluskan oleh Kerajaan Persekutuan sahaja.

Prosedur ini telah dipersetujui antara SPAN dan semua operator air di Malaysia dan diterima pakai dengan sewajarnya.

Oleh itu, kenyataan SPAN Pengerusi SPAN YB Liang berhubung dengan permohonan semakan WCS PBAPP tidak pernah berlaku sebelum ini dan mungkin melanggar Seksyen 41 (1) Akta SPAN.

Kami ingin menegaskan sekali lagi bahawa PBAPP adalah pemohon rasmi untuk semakan WCS di Pulau Pinang. Justeru, SPAN harus secara rasmi menangani PBAPP, dan bukannya Kerajaan Negeri Pulau Pinang, mengenai perkara ini.

Harus diingat bahawa PBAPP, dan bukan Kerajaan Negeri Pulau Pinang, membayar SPAN sebanyak RM3.34 juta sebagai yuran pelesenan pada tahun 2016.

PBAPP tidak berminat untuk membincangkan butiran semakan tarif yang ditarik balik yang tidak lagi relevan bagi Pulau Pinang dan rakyatnya.

Kami berharap untuk memperolehi kelulusan WCS dengan secepat mungkin, dan berharap SPAN dapat membantu proses kelulusan tersebut.

Terima kasih.

*Dato' Ir. Jaseni Maidinsa,
Ketua Pegawai Eksekutif,
PBA Holdings Bhd (PBAHB) dan
Perbadanan Bekalan Air Pulau Pinang Sdn Bhd (PBAPP)*

Dikeluarkan oleh : Puan Syarifah Nasywa bt Syed Feisal Barakbah
Unit Komunikasi Korporat
Tel : 04-200 6607
Email : syarifah@pba.com.my